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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ                                            
ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ       
ΔΗΜΟΣ ΑΡΧΑΝΩΝ-ΑΣΤΕΡΟΥΣΙΩΝ                                  

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
ΑΠΟ ΤΟ ΠΡΑΚΤΙΚΟ ΤΗΣ ΜΕ ΑΡ. 6/2024  ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ 

ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  ΑΡΧΑΝΩΝ –ΑΣΤΕΡΟΥΣΙΩΝ 
 

ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ :36/2024  
 
ΘΕΜΑ 1ο ημερήσιας διάταξης :   Τρόποι αντιμετώπισης υποβάθμισης Κέντρου Υγείας Χάρακα 
Δήμου Αρχανών Αστερουσίων – Συγκρότηση επιτροπής 
 
 Στα Πεζά την 27η  Φεβρουαρίου   2024,   ημέρα Τρίτη και ώρα  έναρξης  19.00 το Δημοτικό 
Συμβούλιο Αρχανών Αστερουσίων  συνήλθε κατόπιν της με αρ. πρ. 2955/23-02-2024  έγγραφης 
πρόσκλησης του  Προέδρου Τζαγκαράκη Ιωάννη  σε δημόσια τακτική συνεδρίαση στην αίθουσα 
συνεδριάσεως  δημοτικού συμβουλίου του δημοτικού καταστήματος Πεζών  Δήμου Αρχανών 
Αστερουσίων για τη συζήτηση και τη λήψη αποφάσεων στα θέματα της ημερήσιας διάταξης . 

 
Η παρούσα   πρόσκληση επιδόθηκε νόμιμα στον Δήμαρχο Κοκοσάλη Εμμανουήλ, στους 

Δημοτικούς Συμβούλους, στους Προέδρους των Συμβουλίων Δημοτικών Κοινοτήτων και στους 
Προέδρους Δημοτικών Κοινοτήτων του  Δήμου Αρχανών Αστερουσίων, σύμφωνα με τις διατάξεις 
του  άρθρου 67 του  Ν. 3852/2010 όπως  ισχύει .    

 
Πριν την έναρξη της συνεδρίασης ο   Πρόεδρος   διαπίστωσε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία 

καθώς  από τα είκοσι πέντε  (25)  μέλη του  Δημοτικού Συμβουλίου ήταν : 
                                       ΠΑΡΟΝΤΕΣ  

1. Ντουράκης Ιωάννης του  Ελευθερίου  
2. Σαμαριτάκης  Εμμανουήλ του  Νικολάου  
3. Σωφρονάς   Νικόλαος του Κωνσταντίνου  
4. Κουτουλάκης Δημήτριος (Συλλιβός) του Ευαγγέλου .  
5. Σφακιανάκης Μάμας  του Μιχαήλ(Αντιδήμαρχος)  
6. Επιτροπάκης Ηλίας του Στυλιανού (Αντιδήμαρχος)  
7. Καλλέργης Νικόλαος του Γεωργίου 
8. Τζαγκαράκης Ιωάννης του Εμμανουήλ (Πρόεδρος Δ.Σ.)  
9. Λαδουκακη Ευαγγελία (Εύα) του Στεφάνου  
10. Κριτσωτακης  Γεώργιος του Χαραλάμπου (Αντιδήμαρχος)  
11. Αλεξάκης Ιωσήφ του Δράκου 
12. Λυδατάκης Αντώνιος του Πέτρου (Αντιδήμαρχος)  
13. Μαθιανάκης Μιχαήλ του Γεωργίου 
14. Αντωνιδακη Ελένη-Καλλιόπη του Φραγκίσκου (Αντιδήμαρχος)  
15. Αντωνακάκης Εμμανουήλ του Βασιλείου (Αντιδήμαρχος)  
16. Σαριδάκης Γεώργιος του Κωνσταντίνου 
17. Γιαννιδάκη Χρυσούλα του Εμμανουήλ   
18. Ανδρουλάκης Ζεβεδαίος του Γεωργίου  
19. Πασπαράκης  Χρόνης  του Γεωργίου  
20. Γενετζάκη Μαρία (Μαίρη) του Πολυδώρου  
21. Γενετζάκης  Γεώργιος του Αποστόλου  

     ΑΠΟΝΤΕΣ  
1. Γενειατάκη-Φωτοπούλου Χαρά του Εμμανουήλ (Αντιδήμαρχος)  
2. Δακανάλης Μιχαήλ του  Δημητρίου (Αντιδήμαρχος)  
3. Σουλτάτος Εμμανουήλ του Τηλέμαχου  
4. Πεδιαδίτη Μαρία του Κωνσταντίνου 
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 Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Τζαγκαράκης Ιωάννης ανέφερε ότι οι δημοτικοί 
σύμβουλοι Γενειατάκη-Φωτοπούλου Χαρά, Δακανάλης Μιχαήλ και Σουλτάτος Εμμανουήλ ενημέρωσαν 
ότι  απουσιάζουν από την παρούσα συνεδρίαση για λόγους προσωπικούς και οικογενειακούς.  

 
Πρόεδροι Συμβουλίων Κοινοτήτων και Πρόεδροι Κοινοτήτων   

           ΠΑΡΟΝΤΕΣ  
1. Ζηδιανάκης Μιχαήλ , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Αγίων Παρασκιών   
2. Ταχατάκης Μιχαήλ, Πρόεδρος  Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας  Άνω Αρχανών 
3. Στεφανάκης Δημήτριος, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Αστρακών 
4. Τζανάκης Βασίλειος , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Αστριτσίου  
5. Μαυρομανωλάκης Γεώργιος , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Αχεντριά 
6. Συλιβέστρος Εμμανουήλ, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Καλλονής 
7. Σταυρακάκης Νικόλαος,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας   Καλυβίων 
8. Κουκουράκης Μιχαήλ , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας  Καταλαγαρίου  
9. Παπαδακάκης Γρηγόριος , Πρόεδρος  Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας  Κουνάβων   
10. Μαθιουδάκης Μιχαήλ, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Μεσοχωρίου 
11. Μιχαλάκης Άγγελος   ,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Πύργου 
12. Παπαδάκης Στέφανος  ,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Τεφελίου 
13. Τσικρικονάκης Παντελής ,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Χάρακα 
14. Σερέτης Γεώργιος , Πρόεδρος Δημοτικής Κοινότητας Αλαγνίου  

 
ΑΠΟΝΤΕΣ 

1. Μπαρμπαδάκης Ανδρέας, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής  Κοινότητας Αγίου Βασιλείου 
2. Κουλτζής Αβραάμ, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Δαμανίων 
3. Βελεγράκης Εμμανουήλ , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Εθιάς  
4. Κωνσταντάκη – Δασκαλάκη Χριστοθέα, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Κάτω 

Αρχανών    
5. Καραντεμοίρης Ευάγγελος ,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Λιγόρτυνου 
6. Σκουλάς Γεώργιος, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας   Μελεσών 
7. Μπέρκης Κωνσταντίνος, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Μεταξοχωρίου 
8. Τσακουντάκης Ζαχαρίας , Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας  Μυρτιάς   
9. Μπέρκης Εμμανουήλ,  Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Πεζών 
10. Σουλτάτος Αντώνιος, Πρόεδρος  Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας Χαρακίου 
11. Θαλασσινάκης Ιωάννης, Πρόεδρος Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας  Χουδετσίου 
12. Μιχελάκης Εμμανουήλ, Πρόεδρος Δημοτικής Κοινότητας   Παρανύμφων 
13. Αντωνοδημητράκη Ουρανία (Ράνια ) , Πρόεδρος Δημοτικής Κοινότητας Πραιτωρίων 

 
 Στη  συνεδρίαση είχε κληθεί νόμιμα και ο Δήμαρχος Κοκοσάλης Εμμανουήλ,  ο οποίος ήταν 
παρών.   
   Παραβρέθηκε η υπάλληλος του Δήμου Φραγκομιχελάκη Θεονύμφη για την τήρηση των 
πρακτικών.     
 Τη συνεδρίαση παρακολούθησε ο Γενικός Γραμματέας Δήμου Αρχανών Αστερουσίων 
Χιλετζάκης Μύρων .  
 Στη συνεδρίαση παραβρέθηκε εκπρόσωπος του Αγροτικού Συλλόγου Αστερουσίων, 
εκπρόσωποι φορέων και κάτοικοι της Δημοτικής Κοινότητας Χάρακα, προκειμένου να 
παρακολουθήσουν τη συζήτηση θεμάτων που αφορούν την περιοχή της Δημοτικής Ενότητας 
Αστερουσίων.  
 Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Τζαγκαράκης Ιωάννης  κήρυξε την έναρξη της 
διαδικασίας. 
 Ενημέρωσε το Σώμα ότι έχει  τεθεί στο Δημοτικό Συμβούλιο το  παρακάτω θέμα εκτός 
ημερήσιας διάταξης : 
«Υποβολή πρότασης στην Δράση «Στήριξη Ενεργειακών Κοινοτήτων για την Ανάπτυξη Δράσεων 
Αυτοπαραγωγής» από την υπηρεσία Δίκαιης Μετάβασης για την εγκατάσταση και λειτουργία ενός Φ/Β 
σταθμού 500KW για την εξυπηρέτηση ηλεκτρικών αναγκών του Δήμου Αρχανών Αστερουσίων μέσα 
από τη  συμμετοχή του Δήμου στην Μινώα Ενεργειακή Κοινότητα Ε.Κ.Π.»  
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 Κάλεσε το Δημοτικό Συμβούλιο  να λάβει απόφαση  για το  ανωτέρω θέμα εκτός ημερήσιας    
διάταξης επισημαίνοντας τα παρακάτω : 
  Η  αναγκαιότητα λήψης της σχετικής απόφασης  προέκυψε  μετά τη σύνταξη της ημερήσιας 
διάταξης,  καθώς το θέμα  τέθηκε υπόψη του γραφείου  δημοτικού    συμβουλίου μετά  την 
αποστολή της πρόσκλησης της παρούσας συνεδρίασης.  Η παρούσα απόφαση είναι απαραίτητη για 
την  έγκαιρη και έγκυρη κατάθεση απαιτούμενων δικαιολογητικών υποβολής της σχετικής 
πρότασης.  
 Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 72 του Ν. 3852/2010 όπως τροποποιήθηκε και ισχύει 
με το άρθρο 31 του Ν.5013/2023 η δημοτική επιτροπή αποφασίζει για την υποβολή προτάσεων εκ 
μέρους του Δήμου για τη χρηματοδότηση ή επιχορήγηση δράσεων, προγραμμάτων και αντίστοιχων 
έργων από εθνικούς πόρους, πόρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή οποιοσδήποτε άλλου φορέα. 
Επιπλέον σύμφωνα με την παράγραφο 2 του άρθρου 72 του Ν. 3852/2010 ,το δημοτικό συμβούλιο 
μπορεί, για θέματα ιδιαίτερα σοβαρά, με ειδική αιτιολογία και με την απόλυτη πλειοψηφία του 
συνόλου των μελών του να αποφασίζει ότι θα ασκήσει το ίδιο αρμοδιότητες της δημοτικής 
επιτροπής.  
 Το Δημοτικό Συμβούλιο καλείται να εγκρίνει την  υποβολή της παραπάνω πρότασης για 
λόγους εξοικονόμησης χρόνου, προκειμένου να γίνουν όλες εκείνες οι απαραίτητες ενέργειες έως 
την καταληκτική ημερομηνία υποβολής της πρότασης την 29η /04/2024,  καθώς και για λόγους 
ευρείας αποδοχής για ενεργειακά θέματα που αφορούν την ανάπτυξη και τη συνεχή βελτίωση των 
συμφερόντων και της ποιότητας ζωής της τοπικής κοινωνίας. 
 Λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω  το   Δημοτικό Συμβούλιο αποφάσισε ομόφωνα ότι το  
παραπάνω θέμα που δεν αναγράφεται  στην ημερήσια διάταξη είναι κατεπείγον και πρέπει να 
συζητηθεί  κατά παρέκκλιση της πάγιας διαδικασίας   πριν την έναρξη της  συζήτησης των  θεμάτων 
της ημερήσιας διάταξης.  
  
 -  Ακολούθησε δημοτική ενημέρωση για θέματα   που αφορούν τις   αρμοδιότητες ,  την 
ομαλή λειτουργία και τις ανάγκες  του Δήμου  Αρχανών Αστερουσίων και τέθηκαν ερωτήσεις από 
τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου.  
 
       -   Στη συνέχεια συζητήθηκαν τα  θέματα της ημερήσιας διάταξης  βάσει της  με αρ. πρωτ. 
2955/23-02-2024   πρόσκλησης  δημοτικού  συμβουλίου .  
  
       - Το Δημοτικό Συμβούλιο στην παρούσα συνεδρίαση έλαβε  με φανερή ψηφοφορία τις 
αποφάσεις  με αριθμό από 35/2024 μέχρι 40/2024 βάσει των υπηρεσιακών εισηγήσεων, των 
απόψεων που διατυπώθηκαν και των προτάσεων που τέθηκαν. Αναλυτικά οι παρατηρήσεις και οι 
τοποθετήσεις των ομιλητών  καταγράφονται στο μαγνητοφωνημένο πρακτικό της παρούσας 
συνεδρίασης.   
 
ΘΕΜΑ 1ο ημερήσιας διάταξης :   Τρόποι αντιμετώπισης υποβάθμισης Κέντρου Υγείας Χάρακα 
Δήμου Αρχανών Αστερουσίων – Συγκρότηση επιτροπής 
ΑΡΙΘΜΟΣ ΑΠΟΦΑΣΗΣ :36/2024 
 Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Τζαγκαράκης Ιωάννης  υπενθύμισε στα μέλη του 
Δημοτικού Συμβουλίου ότι στην ειδική συνεδρίαση λογοδοσίας που πραγματοποιήθηκε στις 21-02-
2024 τέθηκε από τον δημοτικό σύμβουλο Ανδρουλάκη Ζεβεδαίο το παρόν θέμα.  Στην παρούσα 
συνεδρίαση το θέμα υποβάλλεται προς συζήτηση προκειμένου να ληφθεί σχετική απόφαση του 
Σώματος με σκοπό την ανάδειξη των προβλημάτων του κέντρου υγείας Χάρακα και την αναζήτηση 
τρόπων αντιμετώπισης της υποβάθμισης του.  
 Έπειτα έδωσε τον λόγο  στον    Δήμαρχο Κοκοσάλη Εμμανουήλ, ο  οποίος  εισηγήθηκε το 1ο 
θέμα της   ημερήσιας διάταξης κι  ανέφερε τα παρακάτω: 
 Στην προηγούμενη συνεδρίαση του δημοτικού συμβουλίου συζητήθηκαν τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζει το Κέντρο Υγείας Χάρακα καθώς και τρόποι αντιμετώπισης της υποβάθμισής του .  
 Στην  παρούσα συνεδρίαση τίθεται εκ νέου το θέμα αυτό προκειμένου να ληφθεί απόφαση  
για τη συνέχιση της ομαλής λειτουργίας αυτού . Ο Σύλλογος Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα έχει 
υποβάλλει στο Δημοτικό Συμβούλιο σχετική πρόταση ψηφίσματος η οποία έχει ως εξής:  
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 «Το Κέντρο Υγείας Χάρακα (ΚΥΧ)  ευρίσκεται  45 km  νότια  από την πόλη του Ηρακλείου και 
προσφέρει  με τα 6 Περιφερικά του Ιατρεία (ΠΙ)  υπηρεσίες Πρωτοβάθμιας   Φροντίδας  Υγείας (ΠΦΥ)  
στον κατά πλειοψηφία  αγροτοκτηνοτροφικό  πληθυσμό  15χιλ. κατοίκων ( που αυξάνονται κατά 
μεγάλο αριθμό την θερινή περίοδο)   52 χωριών .                                                                                                                       
 Πρέπει να επισημανθεί  η  δυσμενής γεωμορφολογία της εκτεταμένης περιοχής  που ευρίσκονται 
πολλά  ορεινά χωριά  ( Οροσειρά  Αστερουσίων ), απομακρυσμένοι  παραλιακοί  οικισμοί , η αυξημένη   
χιλιομετρική απόσταση  τους  καθώς και ο χρόνος μεταφοράς  προς  το Ηράκλειο , αλλά και προς τά 
πλησιέστερα ΚΥ  Μοιρών και Αρκαλοχωρίου,  των οποίων η απόσταση κατά ελάχιστον διαφέρει , αλλά 
χρόνος μεταφοράς είναι ο ίδιος, λόγω του προβληματικού οδικού δικτύου. 
 Το ΚΥΧ ,παρά τις πολύτιμες και ζωτικής σημασίας υπηρεσίες  που προσφέρει , λειτουργεί 
εντελώς οριακά  ιδιαίτερα τα  δύο τελευταία χρόνια. Από τους 14 προβλεπόμενους  γενικούς γιατρούς  
υπηρετούν  8 , 4 στο ΚΥ και 4 στα ΠΙ . ΟΙ συχνές  εφημερίες , 7 μηνιαίως και η μεγάλη προσέλευση 
ασθενών δημιουργούν συχνά εκρηκτικές συνθήκες για γιατρούς και ασθενείς .       ΟΙ συνεχείς 
επιστολές  προς την 7η ΥΠΕ με το κατεπείγον  αίτημα προκύρηξης θέσεων γενικών γιατρών,  αλλά και 
στελέχωσης  των ελλείψεων  όλου του προσωπικού ,έχουν έως σήμερα αγνοηθεί     Στην συνάντηση 
Φορέων της περιοχής μας στις  14-03- 2023 ο Υποδιοικητής της 7ης ΥΠΕ μας παρέπεμψε στους 
Βουλευτές του Νομού μας . 
 Η πρόσφατη πληροφορία της μη ένταξης   της αναγκαίας κτηριακής ανακαίνισης του ΚΥΧ στο 
Ταμείο Ανάκαμψης , παρά την διαβεβαίωση της Διοίκησης της 7ης ΥΠΕ στην συνάντηση των Φορέων 
(14-03-2023) , ότι το ΚΥΧ κατέχει προνομιακή θέση έναντι άλλων ΚΥ   στην ένταξη  του, και η ύστερη 
επιχειρηματολογία  της  7ης ΥΠΕ  στην συνάντηση Φορέων  στην 01-02-2024 της απένταξης του  λόγω  
έλλειψης  μελέτης στατικής επάρκειας , προκάλεσε  συναγερμό  στο πληθυσμό της περιοχής μας , οι 
ενδείξεις  για την σκοπιμότητα οριστικής υποβάθμισης  του ΚΥ και των ΠΙ και κατά συνέπεια την 
αποδόμηση των προσφερομένων Υπηρεσιών της ΠΦΥ  διαφάνηκαν πλέον αποκαλυπτικές . 
 ΟΙ  απαντήσεις  του Υπουργού Υγείας στη Βουλή στις 12-02-2024 προς στις τεκμηριωμένες 
ερωτήσεις του Βουλευτή του ΚΚΕ κ. Συντυχάκη , ήταν οι αδιάσειστες αποδείξεις .  Με πρόφαση της 
αντικατάστασης του ΚΥ. και ΠΙ με τον προσωπικό γιατρό, τίθεται σε εφαρμογή,  μία σκληρή και 
αδίστακτη πολιτική ολοκληρωτικής κατάργησης  της δημόσιας δωρεάν ΠΦΥ , το σημαντικότερο  
κοινωνικό επίτευγμα με την θεσμοθέτηση του 1397/ 1983 «Περί Εθνικού Συστήματος Υγείας) και με 
πρώτο θύμα το ΚΥΧ. 
  Γνωρίζουμε όλοι μας, ότι η ύπαρξη  προσωπικού γιατρού στην Ελλάδα γενικά, είναι εικονική,  
στην επαρχία ανύπαρκτη , ουτοπιστική.     Το ότι ένας μεγάλος αριθμός πολιτών έχουν εγγραφεί στην  
επίμονη απειλητική προτροπή του Υπουργείου Υγείας  σε προσωπικό  γιατρό  , δεν  συνεπάγεται   και με 
την αυτόματη λειτουργία  του προηγμένου θεσμού, όπως εφαρμόζεται στα ανεπτυγμένα συστήματα 
υγείας των Βορειοευρωπαϊκών  χωρών.  Και  κυρίως , δεν εφαρμόζεται με την κατάφωρη αδικία της 
άνισης  αμοιβής  των  υποτιθέμενων προσωπικών  γιατρών -αλλά προνομιούχων-  των αστικών 
περιοχών και δομών (ΤΟΜΥ)   έναντι των γιατρών   των επαρχιακών  ΚΥ και ΠΙ. Ο προσωπικός 
γιατρός  των αστικών περιοχών πολύ εύκολα συγκεντρώνει τον θεωρητικό αριθμό των 2.000 χιλ. 
εγγεγραμμένων ασθενών, προϋπόθεση  της επιπλέον  αμοιβής  του  μισθού  1500 ευρώ , με σταθερό 
ωράριο χωρίς προσέλευση εκτάκτων περιστατικών , χωρίς εφημερίες , χωρίς τις  επίπονες μεταφορές 
ασθενών  απο δύσβατους οικισμούς προς Κ.Υ και Νοσοκομεία του Ηρακλείου που επιβαρύνονται οι 
γιατροί του ΚΥ. , οι οποίοι στερούνται  αυτής της αμοιβής .                                                                  
 Η προκλητική  διακήρυξη  του Υπουργού Υγείας ότι «Η αγωνία μου είναι αν θα   βρω γιατρούς 
και νοσηλευτές για να καλύψουν τις μόνιμες θέσεις προσωπικού  γιατί μέχρι στιγμής πρέπει να σας πώ 
ότι όπου  κάνουμε προσλήψεις , οι περισσότερες μένουν άγονες.  Και συνεχίζει «Οι συμπολίτες μας 
γιατροί και νοσηλευτές προτιμούν τον ιδιωτικό τομέα από τον δημόσιο .Ο κυριότερος λόγος είναι ότι 
πληρώνονται καλύτερα, εως και πολύ καλύτερα  και δουλεύουν  σε καλύτερο περιβάλλον.                                                                                                       
 Η απροκάλυπτη δήλωση του Υπουργού Υγείας στη Βουλή σηματοδοτεί την αποδόμηση του ΕΣΥ, 
και την εκθεμελίωση της ΠΦΥ  με  δραματικές  συνέπειες  για την ζωή  και ασφάλεια των πολιτών  και 
κυρίως των οικονομικά αδυνάτων και των απομακρυσμένων  από τα αστικά κέντρα περιοχών. 
 Προτείνουμε στο Περιφερειακό Συμβούλιο, στο Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Αρχανών- 
Αστερουσίων και στο Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Γόρτυνας  το παρακάτω ψήφισμα: 
« Το Περιφερειακό Συμβούλιο, το Δημοτικό Συμβούλιο Αρχανών -Αστερουσίων και το Δημοτικό 
Συμβούλιο του Δήμου Γόρτυνας  ,εκφράζει την πλήρη αντίθεση του με την υποβάθμιση της 
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λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα και των 6 ΠΙ του.                                                                      
Διεκδικούμε :                                                                                                                           -Την 
ομαλή συνέχιση της  24ωρης λειτουργίας του ΚΥΧ και την ομαλή λειτουργία των 6 ΠΙ  -Άμεση 
προκήρυξη και στελέχωση  θέσεων μονίμου προσωπικού, (5)  γενικών γιατρών , (2) παιδιάτρων 
(2) οδοντίατρων -Το συντονισμό συνεργασίας της Τεχνικής Υπηρεσίας της 7ης ΥΠΕ με τον Δήμο 
Αρχανών- Αστερουσίων για την ταχεία ολοκλήρωση της  Μελέτης Στατικότητας του Κτηρίου του 
Κ.Υ.Χ. και ένταξη σου σε χρηματοδοτικό εργαλείο.                                                                             
-Την εξάλειψη της κατάφωρης  ανισότητας : Τη στέρηση  δικαιωματικής ίσης  αμοιβής προς 
τους γενικούς γιατρούς του ΚΥ και ΠΙ δηλ το επίδομα των 1500 ευρώ μηνιαίως.» 
 
  Έπειτα ο Δήμαρχος επεσήμανε  ότι  η λειτουργία του Κέντρου Υγείας Χάρακα εστιάζεται σε 
δύο βασικά σημεία  :Πρώτον στην ενίσχυση ιατρικού και παραϊατρικού προσωπικού και δεύτερον 
στο κτιριακό . Τόνισε ότι ο  Δήμος Αρχανών Αστερουσίων στηρίζει κάθε προσπάθεια που έχει 
σκοπό την ομαλή  συνέχιση της λειτουργίας του Κέντρου Υγείας , διεκδικεί την πλήρωση θέσεων 
γιατρών και τη στατική και ενεργειακή  αναβάθμιση του κτιρίου .  

Κάλεσε όλους να παλέψουν από κοινού ώστε να μην υποβαθμιστεί το Κέντρο Υγείας . Κοινό 
αίτημα όλων είναι η   ενίσχυση του ιατρικού προσωπικού με τις απαιτούμενες ειδικότητες και η 
στατική και ενεργειακή  επάρκεια του κτιρίου.  

Τόνισε ότι η παρουσία όλων στη συγκέντρωση διαμαρτυρίας που πρόκειται να 
πραγματοποιηθεί την 15η Μαρτίου έξω από το Κέντρο Υγείας Χάρακα πρέπει να είναι δυναμική 
υπογραμμίζοντας  ότι όλοι μαζί προσπαθούμε και διεκδικούμε ότι μας ανήκει χωρίς να 
δημιουργούμε πρόβλημα σε κανένα .  

    Ακολούθησε συζήτηση του θέματος στη διάρκεια της οποίας τέθηκαν ερωτήματα και 
παρατηρήσεις από τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου και  δόθηκαν οι απαραίτητες διευκρινήσεις. 

Τον  λόγο έλαβε ο δημοτικός σύμβουλος Ανδρουλάκης Ζεβεδαίος, ο οποίος ανέφερε ότι είχε 
θέσει στην προηγούμενη συνεδρίαση λογοδοσίας το  ζήτημα της υποβάθμισης του Κέντρου Υγείας 
Χάρακα και την προσπάθεια αναζήτησης τρόπων αντιμετώπισης του προβλήματος . Πρόσθεσε ότι ο 
Σύλλογος Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα είχε υποβάλλει στη συνεδρίαση αυτή έγγραφο,  με το 
οποίο επισημαίνεται ο  κίνδυνος αναστολής ή περιορισμένης λειτουργίας του κέντρου υγείας και 
τίθενται προτάσεις επίλυσης.  

Αναλυτικά το έγγραφο του Συλλόγου Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα έχει ως εξής:  
«Δημοτικό Συμβούλιο Δήμου Αρχανών Αστερουσίων 21-02-2024  

Θέμα :  Κίνδυνος αναστολής ή περιορισμένης  λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα. 
Προτάσεις: 
 Επιτακτικό  το αίτημα του πληθυσμού αναφοράς  του Κέντρου Υγείας Χάρακα ,  οι Δήμαρχοι  
Αρχανών – Αστερουσίων  και  Γόρτυνας  να πρωτοστατήσουν  με αποφασιστικότητα και επιμονή σε 
ενέργειες   για την εξασφάλιση της ομαλής 24ης  λειτουργίας  του Κέντρου Υγείας και επίσης της  
ομαλής λειτουργίας των 6 Περιφερεικών  Ιατρίων ( Ασήμι, Πύργος, Μεσοχωριό, Τεφέλι, Μεταξοχώρι  
και Στάβγιες).  
 - Στην συγκέντρωση  διαμαρτυρίας  στην αυλή του ΚΥ στις 15-03  που προτάθηκε και 
συνδιοργανώνεται  από:  τον  Σύλλογο Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα  , τα Κοινοτικά Συμβούλια και  
Προέδρους Κοινοτήτων  των δημ. εν. Αστερούσια και Κόφινα ,  Πολιτιστικούς Συλλόγους , τον 
Αγροτικό Σύλλογο Αστερουσίων, και υποστηρίζεται  με  υπευθυνότητα από  τις Ενορίες, και σύσωμο 
τον πληθυσμό  τους  των δημ. εν. Αστερουσίων και Κόφινα.                                                     
 -Αιτούμε, την έμπρακτη και ηθική υποστήριξη και των δύο  Δημάρχων   για την προσέλευση  
μέγιστου αριθμού κατοίκων,  για την προώθηση  και  προβολή   στα ΜΜΕ, ώστε να γίνει αντιληπτή  σε 
ευρεία κλίμακα η σοβαρότητα των συνεπειών  που θα επιφέρει η συνεχή αποδόμηση του ΚΥ και των ΠΙ 
και κυρίως η αναστολή  24ωρης  λειτουργίας του Κ.Υ.  
 -Αιτούμε την παρουσία σας  και παρέμβαση  σας στο Περιφερειακό Συμβούλιο στις  27-02-
2024 , όπου θα συζητηθεί  το ψήφισμα που κατέθεσε ο Σ.Φ.Κ.Υ.Χ. 
 -Επιδιώκουμε με την δική σας συνεργασία και συμμετοχή , την συγκρότηση διαδημοτικής 
επιτροπής  που θα  συνεχίσει να  προτείνει και να οργανώνει τις  περαιτέρω ενέργειες  . 
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 -Εάν  δεν  πάρουμε  την δεσμευτική  διαβεβαίωση  για την επίλυση  στα  φλέγοντα   προβλήματα  
του Κ.Υ.   θα συνεχίσουμε τις ενέργειες  μας όλοι μαζί ,οι κάτοικοι  όλης της περιοχής, δεν θα 
επιτρέψουμε να μας υποτιμούν και να μας υποβαθμίζουν  σε δεύτερης κατηγορίας πολίτες. 
 -Υποβάλουμε αίτημα στο Δήμο Αρχανών Αστερουσίων   , να εισαχθεί  στο Δημοτικό Συμβούλιο 
προς ψήφιση 
 Προς ενημέρωση σας  Το οργανόγραμμα του ΚΥΧ προβλέπει :                                             
    60 θέσεις προσωπικού όλων των ειδικοτήτων. Υπηρετούν  35                                                           
 24 θέσεις γιατρών  Υπηρετούν  12 εκ των οποίων 2  είναι  υπηρεσίας  υπαίθρου  και  για ένα  
έξαμηνο.» 
  Έπειτα ο κ. Ανδρουλάκης Ζεβεδαίος επεσήμανε ότι το Κέντρο Υγείας Χάρακα 
υπολειτουργεί. Τόνισε ότι όλοι μαζί οι  φορείς, οι  δημοτικοί σύμβουλοι,  τα σχολεία με μεταφορά 
των μαθητών στον Χάρακα, να απαιτήσουμε και να διεκδικήσουμε το αυτονόητο που είναι η Υγεία. 
Συμμετέχουμε όλοι δυναμικά στην κινητοποίηση της 15ης Μαρτίου έξω από το Κέντρο Υγείας  για 
να ακουστεί η φωνή μας και  να καταλάβουν οι υπεύθυνοι  ότι υπάρχει πρόβλημα. Ζήτησε από το 
Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει την πρόταση ψηφίσματος που τέθηκε από τον Σύλλογο Φίλων 
Κέντρου Υγείας. Τέλος ανέφερε ότι η δημοτική παράταξη «Δήμος Για όλους» προτείνει τη 
συγκρότηση μιας επιτροπής , η οποία θα αποτελείται από εκπροσώπους της Περιφέρειας και των 
όμορων Δήμων και  θα επισκεφτεί για τον σκοπό που προαναφέρθηκε  τον αρμόδιο Υπουργό. 
 Ο δημοτικός σύμβουλος Γενετζάκης Γεώργιος, επικεφαλής  της παράταξης «Λαϊκή 
Συσπείρωση» ανέφερε ότι τα προβλήματα που υπάρχουν είναι πολλά . Ωστόσο είναι θετική η 
εξέλιξη  που το Περιφερειακό Συμβούλιο ενέκρινε το ψήφισμα του Συλλόγου Φίλων Κέντρου 
Υγείας Χάρακα . Παρατήρησε  ότι το  σχέδιο για ιδιωτικοποιήσεις στον τομέα υγείας προχωρεί 
γοργά. Ενημέρωσε το Σώμα ότι η παράταξη της «Λαϊκής Συσπείρωσης»  στηρίζει τις 
κινητοποιήσεις, καθώς είναι ο μόνος τρόπος αντίστασης και θα προσπαθήσει να κινητοποιήσει  τον 
κόσμο ώστε να μη κλείσει το Κέντρο Υγείας Χάρακα ούτε τα υπόλοιπα Κέντρα Υγείας.   
 Έπειτα ζήτησε τον λόγο η  Πρόεδρος του Συλλόγου Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα 
Κατερίνα Χάουσνερ, η οποία τόνισε ότι δεν πείθουν οι υποσχέσεις που έχουν δώσει μέχρι τώρα οι 
υπεύθυνοι. Μίλησε για τις υπάρχουσες  ελλείψεις του προσωπικού  και για τις ενέργειες του 
Συλλόγου με σκοπό την  επίλυση των προβλημάτων.  Αναφέρθηκε στα έγγραφα που έχουν κατατεθεί 
στην προηγούμενη και στην παρούσα συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, με τα οποία 
επισημαίνονται τα προβλήματα λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα και προτείνονται τρόποι 
αντιμετώπισης τους . Παράλληλα έχουν υποβληθεί και τα με αρ. πρωτ. 59/14-02-2024 και 60/16-02-
2024 έγγραφα του ανωτέρω Συλλόγου προς τον αρμόδιο Υπουργό και τους βουλευτές αντίστοιχα,  
με τα οποία καταγράφονται τα οξυμένα προβλήματα του κέντρου υγείας Χάρακα και  επισημαίνεται 
το επείγον και καθολικό αίτημα του πληθυσμού αναφοράς του κέντρου υγείας για την εξασφάλιση 
της συνέχισης της 24ωρης ομαλής λειτουργίας του .  
 Όλοι οι δημοτικοί σύμβουλοι συμφώνησαν για την ανάγκη στήριξης της λειτουργίας του 
Κέντρου Υγείας.  Για το θέμα αυτό έλαβαν τον λόγο και τοποθετήθηκαν  οι δημοτικοί σύμβουλοι 
Γιαννιδάκη Χρυσούλα (επικεφαλής της παράταξης «Δήμος για όλους»),  Λαδουκάκη Εύα ,  
Σωφρονάς Νικόλαος, Σαμαριτάκης Εμμανουήλ και  Σαριδάκης Γεώργιος . 
 Έπειτα και κατόπιν ομόφωνης συγκατάθεσης του Δημοτικού Συμβουλίου , έλαβε τον λόγο ο 
εκπρόσωπος του Αγροτικού Συλλόγου Αστερουσίων Καρκαβάτσος Εμμανουήλ , ο οποίος ανέφερε 
ότι ο Αγροτικός Σύλλογος Αστερουσίων στέκεται αλληλέγγυος στα προβλήματα λειτουργίας του 
Κέντρου Υγείας .  
 Τέλος ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Τζαγκαράκης Ιωάννης συνοψίζοντας τις 
παρατηρήσεις και τις τοποθετήσεις των ομιλητών ανέφερε τα παρακάτω : 
 Το δημοτικό Συμβούλιο Αρχανών Αστερουσίων  εκφράζει την πλήρη αντίθεση στην 
υποβάθμιση της λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα με την πιθανότητα μη 24ωρης λειτουργίας  
εξαιτίας της  μη πλήρωσης θέσεων γιατρών.  
 Να προκηρυχθούν θέσεις εργασίας για τη στελέχωση του από μόνιμο προσωπικό  
 Να  δοθούν  οικονομικά κίνητρα , προκειμένου  οι  θέσεις να είναι προτιμητέες από τους 
επιστήμονες.  
 Να προωθηθούν τα αιτήματα για ενίσχυση προσωπικού και για μελέτες  στατικής και 
ενεργειακής αναβάθμιση του κτιρίου.   
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 Να  αντιληφθεί επιτέλους το Κεντρικό κράτος ότι η λειτουργία το Κέντρου Υγείας Χάρακα 
είναι ζήτημα ζωής και όχι πολυτέλεια . 
 Να  συμμετέχουμε όλοι και σε συνεργασία  με όμορους δήμους,  στην κινητοποίηση της 15ης 
Μαρτίου έξω από το Κέντρο Υγεία Χάρακα . 
 Μετά την κινητοποίηση θα συγκροτηθεί επιτροπή σε συνεργασία με Περιφέρεια και όμορους 
Δήμους  , η οποία θα προγραμματίσει συνάντηση με τον  υπουργό Υγείας σε επίπεδο κόσμιο και 
πολιτισμένο αλλά με βάση την  αντίδραση μας που είναι πολιτική και ουσιαστική .  
 Οι παρατηρήσεις και οι τοποθετήσεις όλων των οµιλητών καταγράφονται αναλυτικά στο  
μαγνητοφωνημένα πρακτικά  της παρούσας συνεδρίασης. Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης ο 
Πρόεδρος κάλεσε τα µέλη του ∆ηµοτικού  Συµβουλίου και τον Πρόεδρο του Συμβουλίου της 
Δημοτικής Κοινότητα Χάρακα Τσικρικονάκη Παντελή να λάβουν τη σχετική απόφαση.   

Το Δημοτικό Συμβούλιο αφού έλαβε υπόψη: 
 την  ανωτέρω εισήγηση 
 την πρόταση ψηφίσματος που κατατέθηκε από τον Σύλλογο Φίλων Κέντρου Υγείας Χάρακα  
 τις παρατηρήσεις  και τις τοποθετήσεις των ομιλητών  και  
 τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 

 
αποφασίζει ομόφωνα   

 
 Το  Δημοτικό Συμβούλιο Αρχανών -Αστερουσίων εκφράζει την πλήρη αντίθεση του στην  

υποβάθμιση της λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα και των έξι (6)  Περιφερειακών 
Ιατρείων  του.                                                                       

 
Διεκδικούμε :                                                                                                                            
-Την ομαλή συνέχιση της  24ωρης λειτουργίας του Κέντρου Υγείας Χάρακα και την ομαλή 
λειτουργία των έξι (6)  Περιφερειακών Ιατρείων  του.                                                                       
 
-Άμεση προκήρυξη και στελέχωση  θέσεων μονίμου προσωπικού, (5)  γενικών γιατρών , (2) 
παιδιάτρων και  (2) οδοντίατρων . 
 
-Τον συντονισμό συνεργασίας της Τεχνικής Υπηρεσίας της 7ης ΥΠΕ με τον Δήμο Αρχανών- 
Αστερουσίων για την ταχεία ολοκλήρωση της  Μελέτης Στατικότητας και της Ενεργειακής 
αναβάθμισης του κτιρίου του Κέντρου Υγείας Χάρακα  και την ένταξη σε πρόγραμμα 
χρηματοδότησης .                                                                                                                                                                
 
- Να  δοθούν  οικονομικά κίνητρα , προκειμένου  οι  θέσεις να είναι προτιμητέες από τους 
επιστήμονες.  
 
- Την εξάλειψη της κατάφωρης  ανισότητας : Τη στέρηση  δικαιωματικής ίσης  αμοιβής προς τους 
γενικούς γιατρούς του Κέντρου Υγείας και Περιφερειακού Ιατρείου δηλαδή  το επίδομα των 
1500,00€ μηνιαίως. 
    
 - Να  αντιληφθεί επιτέλους το Κεντρικό κράτος ότι η λειτουργία του  Κέντρου Υγείας Χάρακα είναι 
ζήτημα ζωής και όχι πολυτέλειας .  
 
 Συμμετοχή όλων και σε συνεργασία  με όμορους δήμους,  στη συγκέντρωση διαμαρτυρίας που 

συνδιοργανώνεται απ’  όλους τους τοπικούς φορείς και  πρόκειται να πραγματοποιηθεί την  15η  
Μαρτίου έξω από το Κέντρο Υγεία Χάρακα .  
 

 Μετά την κινητοποίηση θα συγκροτηθεί επιτροπή σε συνεργασία με την Περιφέρεια Κρήτης  
και τους όμορους Δήμους  , η οποία θα προγραμματίσει συνάντηση με τον  υπουργό Υγείας σε 
επίπεδο κόσμιο και πολιτισμένο αλλά με βάση την  αντίδραση μας που είναι πολιτική και 
ουσιαστική.  
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     Η   παρούσα απόφαση  έλαβε αύξοντα αριθμό 36/2024 
  Μετά την εξάντληση των θεμάτων εκτός και εντός  της ημερήσιας διάταξης, λύεται η συνεδρίαση 
και υπογράφεται το πρακτικό όπως παρακάτω :(Ακολουθούν υπογραφές) 
Ο Πρόεδρος του Δ.Σ.          Τα μέλη  
             ΑΚΡΙΒΕΣ ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου 
 Αρχανών Αστερουσίων 

 
 

Τζαγκαράκης Ιωάννης 
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